
PRoroKórNRrloz
z sesii Rady Miejskiej w Jgdrzejowie

odbytej w dniu 27 listopada2}}2 roku w Domu Kultury w JEdrzejowie.

Ad.  1.
O godzinie 910 najstarszy wiekiem radny, Pan Leszek Sulek otwarl obrady pierwszej

sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie kadencji 2002 - 2006. Przewodniczqcy obrad powital

przybylych radnych, burmistrza, pracowników Urzgdu Miejskiego, Posla na Sejm RP

Miroslawa Pawlaka, przedstawicieli mediów oraz wszystkich przybylych na obrady.

Nastqpnie zostal wprowadzony Sztandar Miasta Jgdrzejowa, po czym wystuchano hymnu

paírstwowego.
Przewodnicz4cy Miejskiej Komisji Wyborczej Pan Jan Kalisz zloLyt Zyczenia

i gratulacje wybranym, a nastqpnie wrEczyl burmistrzowi i radnym zaíwiadczenia o wyborze.

Radni dokonali krótkiei prezentacji.

Ad.2.
Zgodnie z art. 23a ust. I i 2 ustawy o samorz4dzie gminnynl radni zlo?yli élubowanie.

Przewodniczqcy obrad stwierdzil, 2e na sali obrad obecni sqwszyscy radni. Jest to quorum

prawomocne do podejmowania uchwal.
Przewodniczqcy obrad zglosil kandydaturE radnego Janusza Woániaka na sekretarza obtad-

Radny Womiak wyrazil zgodg.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloSnre

na sekretarza obrad.

A d . 3 .

przyjqla kandydaturg radnego Janusza Wo2niaka

Radny Wojciech Bilewicz wnosi o Íozszerzenie porz4dku obrad o punkt 4 A

,,U stalenie wyso ko éc i ry czahu d la Przewo dnicz4ce go Rady".
Wyniki glosowania wniosku byly nastgpuj4ce:
Z a - 6
Przeciw - 15
Wstrzymalo sig - 0
Wniosek nie zostal przyigty.
Wiqcej uwag nie zgloszono.

Porzqdek o brad zo stal przy jqty nastgpuj4cq ilo 3c iq glo só w :
Z a - 1 5
Przeciw - 6
Wstrzymalo siq - 0

Porzqdek obrad:
1. Otwarcie sesji przez najstarszego wiekiem radnego.
2. Slubowanie radnych.
3. Przyjpcie porz4dku obrad.
4. Uchwala w sprawie uchwalenia regulaminu wyboru Przewodniczqcego

i Wiceprzewodnicz4cych Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.
5. Wybór Przewodniczqcego Rady Miejskiej.
6. Przekazanie prowadzenia sesji nowo wybranemu Przewodnicz4cemu.
7 . Wybór Wiceprzewodnicz4cych Rady Miejskiej.
8. Sprawozdanie z pracy Zarzqdu Miejskiego w okresie od l0 puídziernka do 25

listopada 2002 r.
9. Slubowanie i objgcie mandatu przez Burmistrza Miasta Jqdrzejowa.
10. Uchwala w sprawie ustalenia skladu liczbowego Komisji BudZetu, Gospodarki

i Mienia.
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ll.Uchwala w sprawie wyboru Przewodniczqcego Komisii Bud2etu, Gospodarki

i Mienia.
12. Uchwala w sprawie wyboru czlonków Komisji Budzetu, Gospodarki i Mienia.

13. Uchwala w sprawie ustalenia warunków pracy i placy Burmistrza Miasta JEdrzejowa.

14. Sprawy r62ne.
15.zamknigcie obrad.

Ad.4.
RadnaJanina Szreniawawnosio wprowadzenie w $ lpunktu 8A aw $ 2 punktu6A

,,Wszelkie dopiski na karcie do glosowania czyniqglos niewaZnym".
Rada Miejska w Jgdrzeiowie wniosek przyjpta jednogloSnie.

Radna Janina Szreniawa poprosila radcE prawnego - Paniq Danutq Kiwiorsk4

o wyjaénienie zasad glosowania przy wstrzymaniu sig od glosowania.
Pani Kiwiorska powiedziala,2e regulamin jest standardowy, opracowany na szkoleniu

sekretarzy. W sytuacji, gdy bEdzie tylko jeden kandydat na przewodniczqcego mo2e byó pat.

W zwi4zku z povryZszym dobrze byloby dokonaó zmiany polegajqcej na wziqciu w obwódkE

odpowiedzi ,,Wstrzymujp sig od glosowania" w przypadku takiego stanowiska. Jednak

wniosek o wprowadzenie zmiany musi byó zgloszony przez radnego.
Radny KazimierzMichalski wnioskuie, aby w $ I punkt 5 i w $ 2 punkt 5 brzmialy:

,,Radny, który wstrzymuje siE od glosowania pozostawia nazwiska wszystkich kandydatów

nieskreélone , a zdanie,,Wstrzymujg siE od glosowania" bierze w obwódkp".
Rada Miejska jednogloSnie przyjgla wniosek.

Rada Miejska w JEdrzejowie jednogloénie powziEla uchwalg rv Il1l02 w sprawie

uchwalenia regulaminu wyboru Przewodnicz4cego i Wiceprzewodniczqcych Rady Miejskiei

w Jpdrzejowie.
/Uchwala nrIlll02 w zalqczeniu do protokoh/.

A d . 5 .
Radny Janusz Wozniak w imieniu radnych koalicji zg\asza kandydaturp radnej

Elzbiety Jolanty Wiéniewskiej na stanowisko Przewodnicz1cego Rady Miejskiej

w JEdrzejowie. Radny Wo2niak powiedzial, 2e Pani WiÉniewska dala siQ pomaó w
poprzedniej kadencji rady jako dobra dzia\aczka spoleczna, byla przewodniczqcq Komisji

Rewizyinei. Radny Woániak Lrwala,Ze kandydatura jest dobra i prosi o jej przyjqcie.

Radna Ewa Ptasznik w imieniu radnych Wspólnoty Jgdrzejowskiej zglosila
kandydaturq Radnego Stanislawa Barariskiego na Przewodniczecego Rady Miejskiej
w Jgdrzejowie. Pan Baraúski jest emerltowanym nauczycielem Technikum Mechanicznego
i Zespolu Szkól Zawodowych w Jgdrzejowie, jest przewodniczqcym rady soleckiej aktualnie
i byl przewodniczqcym rady soleckiej w latach 1982 -1990. Jest sekretarzem zarz4dtt
miejskiego OSP. Po raz trzeci spelnia mandat radnego. Radni Wspólnoty Jgdrzejowskiej
uwaaaj4 2e kandydatura radnego Stanislawa Baraúskiego jest kandydatur4 godnq
powierzenia mu funkcji Przewodniczqcego Rady Miejskiej w Jpdrzejowie.

Radna El2bietaWiSniewska i radny Stanislaw Baraúski wyrazili zgodq na kandydowanie.

Do komisji skrutacyjnej radny Teofil SEk zglosil radnego Krzysztofa Swietlika, radna
ElzbietaWiSniewskazglosilaradnego Kazimierza Michalskiego, radna Ewa Ptasznik zglosila
radn4 Marig Baraúsk4.
Radni wyrazili zgodpna kandydowanie do komisii skrutacyjnej.

Rada Miejska.w Jqdrzejowie jednogloSnie przyjqla sklad komisji skrutacyjnej:
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1. Krzysztof Swietlik
2. KazimierzMichalski
3. Maria Baraúska

Posel Miroslaw Pawlak podzigkowal za zaproszenie na sesjq; podkreslil, 2e przed

burmistrzem i radnymi jest 4 lata cigZkiej pracy zmierzaiqcei w kierunku realizacji

programów wyborczych. Wszyscy podkreslaj4 2e zadah i problemów jest wiele,

a spoleczeústwo oczekuje rozwiqzania ich. Nie jest watne, kto na nas glosowal, a kto

nie. Zostali$my wybrani i jestesmy radnymi. Demokracja sprawia to, 2e w gminach

powy2ej 20 tysigcy i w powiatach wybory sig upolitycznily, poiawily sig listy

wyborcze. Ordynacja podzielila nie tylko kandydatów, ale i wyborców. My jednak na

co dziefi chodzimy obok siebie, mieszkamy w naszym miescie, czy w naszej gminie

i musimy w zgodzie realizowaó zadania. Do tego trzeba mieó sojuszników. Sam

burmistrz czy sama rada nie mo2e nic oprócztego, co mohna wypracowaó w ramach

wlasnego budzetu. Przedstawiciele Rady Powiatu i nasz przedstawiciel w Sejmiku

bqdq stuZyó pomocq w pozyskiwaniu érodków z zewnqtrz. Ja równie2 deklarujp takq

pomoc.
Posel Pawlak wrpczyl burmistrzowi i radnym listy gratulacyjne.

Przewodniczqcy obrad o godzinie 9r5 oglosil l5 minut przerwy naprzygotowanie kart

do glosowania.

Po wmowieniu obrad przewodnicz4cy komisji skrutacyjnej Kazimierz Michalski

przypomnial sposób glosowania po czym komisja skrutacyjna przeprowadzila glosowanie.

Przewodniczqcy obrad o godzinie 940 oglosil 10 minut przerry na policzenie glosów

i sp o r zqdzenie proto ko la pr zez ko mi si I skrutacyj n4.

Po wznowieniu obrad Przewodniczqcy komisji skrutacyjnej odczylal protokól

lw za\qczeniu do niniejszego protokohr/.

PrzewodniczqcymRady Miejskiej w JEdrzejowie zostalaElZbieta Jolanta WiSniewska.

AJchwala nr ll2l02 w sprawie wyboru Przewodniczqcego Rady Miejskiej w Jqdrzejowie

w zalqczeniu do protokoh/.

Radna WiÉniewska podziqkowala za wybór; powiedziala, 2e bgdzie stuíyó

mieszkaricom i temu miastu. Pani Przewodnicz4ca wyrazila nadziejg, 2e napotykane trudnoSci

nie bqdq dzielió a lqczyé,.

A d . 6 .
Przewodniczqcy obrad Leszek Sulek stwierdzil, 2e Przewodniczqcym Rady Miejskiej

w JEdrzejowie jest radna ElZbieta WiÉniewska w zwiqzku z czym przekazal prowadzenie

obrad nowo wybranej Przewodniczqcej.

Ad.7.
Przewodnicz1ca Rady Miejskiej El2bieta Wi5niewska zaproponowala ten sam sklad

komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodnicz4cych Rady.

Rada Miei ska wnio sek przy jElajedno glo Snie.

Radny Pawel Smor4g w imieniu radnych Klubu PSL zglosil kandydaturE radnego
Teofila Sgka na Wiceprzewodniczqcego Rady Miejskiej w Jgdrzejowie'
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Radny Bogdan Król zglosil kandydaturg Józefa Kgdry na Wiceprzewodnicz4cego

Rady Miejskiej w JEdrzejowie.
Radna Ewa Ptasznik w imieniu radnych Wspólnoty Jgdrzejowskiej zgloslla

kandydaturg Stanislawa Barariskiego na Wiceprzewodniczqcego rady Miejskiej

w Jqdrzejowie.
Radni: Sqk, Kgdra i Baraúski wyrazili zgodq na kandydowanie.

Przewodnicz6caRady Elzbieta Wiéniewska o godzinie 1100 oglosila 10 minut przerwy

rn przy gotowanie kart do glo sowania.

Po wznowieniu obrad przewodniczqcy komisji skrutacyjnej Kazimierz Michalski
przypomnial sposób glosowania po czymkomisja skrutacyjna przeprowadzila glosowanie.

PrzewodniczqcaRady o godzinie I 115 oglosila l0 minut przerwy na policzenie glosów

i sporzqdzenie protoko\u przez komisiQ skrutacyjn4.

Po wznowieniu obrad Przewodniczqcy komisji skrutacyjnej odczytal protokól

lw zal4czeniu do ninieiszego protokoh/.

Wiceprzewodniczqcymi Rady Miejskiej zostali radny Teofil Sgk i radny Józef Kqdra.
AJchwala nr Il3l02 w sprawie wyboru Wiceprzewodnicz4cych Rady Mieiskiej w Jqdrzejowie
w zalqczeniu do niniejszego protokohr/.

Ad. 8.

Burmistrz przedstawil sprawozdanie z pracy Zarzqdu Mieiskiego w okresie od 10
puldziernika do 25listopada 2002 roku lw zalqczeniu do protokoh/.

Radny Stanislaw Barariski uwaha, 2e sprawozdanie jest zb¡ skromne. Nowi radni
izaproszeni goScie oczekuj4 czegoé wiqcej: jaki jest stan finansowy gminy, jakie Érodki
przeznaczono na iakie cele, jaki jest stan zad\uZenia. Tymi sprawami wszyscy sq
zainteresowani.

Przewodnicz4ca Rady Elzbieta WiSniewska wyjaínlla, 2e iest to sprawozdanie z pracy

Zarzqdu Miejskiego od 10 pu2dziernika do 25listopada.
Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e szczególowe sprawozdanie oraz wszystkie

protokoly s4 do wgl4du w IJrzEdzie Miejskim. Na poprzedniej sesji bylo przedstawione

szczegó\owe podsumowanie poprzedniej kadencji. Z tymi materialami równieZ moZna sig
zapoznaó w LJrzEdzie Miejskim. Przedstawione dzié sprawozdanie dotyczylo tylko pracy

Zarzqdu Miejskiego w okresie, kiedy nie bylo Rady Mieiskiej.
Radna Ewa Ptasznik uwaza, 2e starym zwyczajem radni powinni otrzymaé

z materialami na sesjq sprawozdanie z pracy Zarzqdu.
Przewodniczqca Rady Elzbieta WiSniewska zapewnTla, 2e radni otrzymajq kserokopiE

tego sprawozdania.

A d . 9 .

Burmistrz Miasta Jpdrzejowa Leszek Kapcia, zgodnie z art.29 a ustawy o samorz4dzie
gminnym ztoLyl Slubowanie.

W imieniu Rady Miejskiei Przewodniczqca ElZbieta WiSniewska pogratulowala
Burmistrzowi zwyciEstwa w pierwszych wyborach bezpoSrednich oraz Zyczyla, aby praca
Burmistrza sluzy\a wszystkim mieszkaúcom miasta i gminy. Przewodniczqca Zyczyla
równie2, aby na koniec kadencji moZna bylo powiedzieé, 2e byl to wlaSciwy czlowiek na
wlaéciwym miejscu.
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Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e jest wzmszony zlolonym Slubowaniem

wobec tak szerokiego gremium. Burmistrz zapewnil,2e wszystkie deklaracje, które wynikaly

z kampanii wyborczej, bgdzie realizowal. Jest wrazliwy na to, co sig dzieje na terenie naszego

miasta, a przyjmujqc spoleczeñstwo w czasie poniedzialkowych wizyt otrzymuje szereg

informacji, które przedstawiajq bol4czki naszych mieszkaírców. Przy pomocy Paústwa

radnych bpdzie mo2nabolqczki i problemy romviqzaó ku po4rtkowi naszego spoleczeústwa.

Ad. 10.
Radny Wojciech Bilewicz wnioskuje o nieparzyst4 iloSó czlonków komisji to jest o 7

osobowy sklad.
Wyniki glo sowania wnio sku wygl4daly nast gpuj 4c o :
Z a - 6
Przeciw - 13
Wstrzymalo siE - 2
Wniosek nie zostal przyjgty.

Rada Miejska w Jgdrzejowie powzipla Uchwalq nr Il4l02 w sprawie ustalenia skladu

liczbowego Komisji Bud2etu, Gospodarki i Mienia, nastgpuj4ca iloSci4glosów:

fuchwala nr Il4l02 w zalqczeniu do protokoh/.

Ad.  1  1.
Radny Janusz Wo2niak w imieniu radnych Klubu SLD zglasza kandydaturq radnego

Adama Wójcika na przewodniczqcego Komisji Bud2etu. Pan Wójcik jest czlowiekiem

doSwiadczonym, pracowal na róZnych stanowiskach, kierowal. duLymi zespolami ludzkimi,

mial do czynienia z róinymi sprawami, pracowal jako jeden z dyrektorów JEdrzejowskiego

Przedsigbiorstwa Budowlanego, obecnie pracuje w Starostwie równie2 na odpowiedzialnym
stanowisku.

Radna Maria Baraúska w imieniu radnych Wspólnoty Jpdrzejowskiej zglasza
kandydaturg radnego Wojciecha Bilewicza na przewodnicz4cego Komisji BudZetu.
Radni Adam Wójcik i Wojciech Bilewicz wyrazili zgodq na kandydowanie.

Rada Miejska w Jgdrzejowie glosowala kandydaturg radnego Adama Wójcika:
Za
Przeciw
Wstrzymalo siq

Rada Miejska w Jgdrzejowie glosowala kandydaturE radnego Wojciecha Bilewicza:
Za
Przeciw
Wstrzymalo sig

Przewodniazqcym Komisji Budzetu wybrany zostalradny Adam Wójcik.
AJchwala nr Il5l02 w sprawie wyboru Przewodniczqcego Komisji Bud2etu, Gospodarki
i Mienia w zalqczeniu do protokoh/.

Ad.12.

Za
Przeciw
Wstrzymato siq

1. Radny
Sulka.

2. Radny
3. Radny

- 1 4
- 6
- 1

_  t 3
- 6

1- L

- 6
_ 1 3

a- L

Pawel Smor4g w imieniu radnych PSL zg\asza kandydaturq radnego Leszka

Krzy szto f S wietlik zg\asza kandydaturg radne go Andrzei a Gawlowskiego .
Adam Wójcik zglaszakandydaturg radnej Janiny Szreniawy.
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4. Radny Bogdan Królzglasza kandydaturg radnego lózefa Kqdry.
5. Radny Andrzej Hatny zglaszakandydaturg radnego Wojciecha Bilewicza.

6. Pan Jan Zigbiúski zglasza kandydaturq radnego Alfreda Bialego.
7. Radna Maria Baraúska zgtasza kandydaturq radnej Ewy Ptasznik.

Kandydaci kolejno wyrazili zgodp na kandydowanie na czlonka Komisji BudZetu, Gospodarki

iMienia.

Radna Ewa Ftasznik wnioskuje o glosowanie tajne'
Przewodniczqaa Rady udzielila glosu Radcy Prawnemu Pani Danucie Kiwiorskiej,

która wyjaínila, i2 art. 14 ustawy o samorz4dzie gminnym mówi, 2e uchwaty rady gminy

zapadajq zwyklq wigkszoSci4 glosów w obecnoéci co najmniej polowy ustawowego skladu

rady w glosowaniu jawnym, chyba 2e ustawa stanowi inaczej. Ustawa nie przewiduje tajnego
glosowania przy wyborze czloÑów komisji.
Dla wyjaSnienia: wszgdzie, gdzie nasz Statut jest sprzeczny zustaw4- jest niewaZny.

Rada Miejska przyst4pita do glosowania poszczególnych kandydatur. Wyniki wyglQdaly

nastqpuj4co:

Kandydatura Leszka Sulka
Z a  -  1 5
Przeciw - 3
Wstrzymalo sip - 3

Kandydatur a Andrzeja Gawlowskiego
Z a - 1 5
Przeciw - 2
Wstrzymalo siq - 4

Kandvdatura Janiny Szreniawy
Za
Przeciw
Wstrzymalo siq

Kandydatu r a J ó zefa Kgdry
Za
Przeciw
Wstrzymalo sig

Kandydatura Alfreda Bialego
Za
Przeciw
Wstrzymalo sig

Kandydatura Wojciecha
Za
Przeciw
Wstrzymalo siq

Kandydatura Ewy Ptasznik
Z a - 6
Przeciw - 2
Wstrzvmalo sie - 11

1 9
0
¡

1 5
2
4

20
0
1

Bilewicza

9
5



Do skladu Komisji Budzetu zostali wybrani:
1. Leszek Sulek
2. Andrzej Gawlowski
3. Janina Szreniawa
4. JózefKpdra
5. Alfred Biaty

AJchwala nr \16102 w sprawie wyboru czlonków Komisji Budzetu, Gospodarki i Mienia

w za\qczeniu do protokoh/.

Ad.  13.
Przewodnicz4ca Rady Elzbieta WiSniewska wyjaínila,2e projekt uchwaly przewiduje

wynagrodzenie Burmistrza w takiej wysokoéci, jaka byla przez poprzednie 5 lat, poniewaZ

w poprzedniej kadencii nie bylo zmianw tym zakresie.
Uwag nie zgloszono.

Rada Miejska w JEdrzejowie powzigla uchwalq nr ll7l02 w sprawie ustalenia

warunków pracy i placy Burmistrza Miasta Jgdrzejowa, nastgpuj4c4 iloSci4 glosów:

Za
Przeciw
Wstrzymalo siE
Ajchwala nr Il7l02

- 1 6
\- J

- 0
w zalqczeniu do protokoh/.

Przewodniczqca Rady Elzbieta Wiéniewska o godzinie 1210 oglosiLa przerwg, która

trwala do godziny 1230.

Ad. 14.
Radna Ewa Ptasmik przypomniala, 2e w dniu 13 listopada zostal zloíony wniosek

mieszkaúców osiedla Murawiec o zwigkszenie bonifikaty pÍzy przekszfalceniu prawa

u2ytkowania wieczystego w prawo wlasnoéci, do 90 %. We wniosku byla proÉba

o przygotowanie uchwaly na najbliaszq sesjE Rady Miejskiej. Radna Ptasznik prosi

Burmistrza o wyjaSnienia w tej sprawie.
Burmistrz Leszek Kapcia potwierdzil, 2e wniosek zostal zlo2ony, jednak z uwagi na

to, iZ w tej chwili jest opracow)ryvany projekt budZetu na rok przysz\y, a wniosek bgdzie mial

wpbw na ten budzet, Komisja Budzetu powinna zapoznaó siE ze sprawq, rozpatrzyÓ

i zaopiniowaó,. Jezeli taka bpdzie wola radnych, to na najblilszej sesji 12 grudnia, bgdzie

moína podj4ó stosown4 uchwalq.
Przewodniczqca Rady Elzbieta WiSniewska powiedziala, 2e radni s4 juZ zaprzysigíeni

ikazdy bqdzie móglzainteresowaó siq tqsprawe. Radni ubieglej kadencji sprawQ doskonale
znajq.Uchwala w sprawie bonifikaty byla podjpta na ostatniej sesji. Na pewno ta sprawa
wróci pod obrady.

Pan Czajor powiedzial, 2e jest to chwila nieszczqsliwa dla tego typu przedstawieú,
jednak czas goni, bo przeksztalcenia mobna dokonaó tylko do koúca roku.
Pan Czajor powiedzial: ,,'W imieniu swoim i osób, które reprezentujg prosilbym

o spowodowanie poprawy pracy niektórych urzqdników, a tym samym o poprawieniem
relacji zachodzqcych pomigdzy lJrzpdem a obywatelem i odwrotnie. Kwestia dotyczy
odpowiedzi na skladane pisma, a szczególnie o dotrzymywanie terminów i starannoSci
odpowiedzi. Na przyk\ad odpowiedzi na moje pismo zlo2one w dniu 28 paídziernlka

dostalem 22listopada, a datowane jest 5 listopada, natomiast stempel pocztowy nadano 21
listopada. Czy odpowiedL Urugdu na kilka prostych pytaú jest szczególnie trudne sprawQ
i wymaga przeloaenia terminu? Odpowiedzi w tym piSmie sq lakoniczne, a niektórych
zupelnie brak. Brak jest odpowiedzi, dlaczego urzgdnicy kompetentni nie powiadomili
Przewodniczqcej Rady Miejskiej o uzgodnionym terminie naszego przyjícia na sesjg.
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Nastgpna sprawa: brak iest odpowiedzi, jakq sumQ musze wyplació rzeczoznawcy

majqtkowemu, i dlaczego skoro ustawa o zamówieniach publicznych przewiduje kilka trybów

przetargu publicznego, Ízeczoznawca majqtkowy do wyceny nieruchomoSci zostal wybrany

wtrybie zapytania o cenQ, chociaz ustawa o zamówieniach publicznych z czetwca 94 roku

tekst jednolity Dziennik Ustaw numer 72 z 2002 roku reguluje, kiedy która forma przetargu

publicznego moZe byó zastosowana. Dlaczego nie zastosowano przetargu publicznego

nieograniczonego, który daje mozliwoÉó uzyskania oszczgdnoóciprzy wyplacaniu honorarium

za uslugE. Tryb zapylania o cenq mialby swoje uzasadnienie przy zakupie wqgla do szkoly.

Nie uzyskalem odpowiedzi, iakimi kr¡eriami kierowano siE przy wycenie, skoro wycena

rzeczoznawcy bardzo rómi sig od cen na wolnym rynku podobnych dziatek na tym terenie.

Informacje, jakie uzyskalem od Rady poprzedniej kadencji - ta sprawa równieZ byla

poruszana na ostatniej sesji - Swiadcz4 o tym, 2e nie byli dostatecznie poinformowani lub

poinformowani blgdnie w przedmiotowei sprawie. Opiniom fym nale2y daó wiarg, poniewaZ

Pani Naczelnik Meresiúska myli siE, co udowodnila na sesji. Udowodnilen¡ 2e Pani

Naczelnik Meresióska nie zawsze naprawia swoje blgdy, chocia? 2qda róimych dokumentów
potrzebnych do przeksztalcenia prawa uZytkowania wieczystego w prawo wlasnoSci, w tym

wyrysu dzialki z Powiatowego Osrodka Dokumentacji Geodezyjnei i Kartografii, co nara.'za

obywatela na koszt okolo 200 zLofych. Tymczasem ustawa wyraínie mówi, 2e do

przeks4alcenia prawa u2ytkowania wieczystego w prawo wlasnoSci wystarczy zloLyé,

wniosek i wyci4g z ksiqgi wieczystej. Dlatego prosimy Pana Burmisfrza o spowodowanie
poprawy pracy Urzgdu, co w dalszej kwestii przyniesie oszczgdnoéci w toku zalatwienia

sprawy.
Drug4 sprawfo któr4 chcialbym przedstawió jest sprawa przedstawienia stanowiska osób

zainteresowanych wykupem przedmiotowych dzialek oraz stan fakJyczny, aby potem nie

okazalo siE, jak to mialo miejsce na ostatniej sesji poprzedniej kadencji, 2e zbyt póZno to

stanowisko zostalo przedstawione. Ustawa z 4 wrzeénia 97 roku zostala zaskarZona do

Trybunalu Konstytucyjnego. Trybunal orzekl,2e niektóre przepisy tej ustawy sq niezgodne

z Konstytucjq. My, uzytkownicy tych dzialek nie zde¿Zyliémy sprawy zalatwiÓ z róimych

powodów, poza tym mieliSmy czas do koñca roku, w trakcie roku zostalo to przerwane

i wyszlo jak wyszlo. Ustawa z 2l czerwca 2001 roku o zmianie ustawy o przekszta\ceniu

prawa u2y'tkowania wieczystego przyslugujqcego osobom frzycznym, w prawo wlasnoSci daje

na razie do koúca 2002 roku moZliwoSó przeksztalcenia odplatnie u2ytkowania wieczystego

w prawo wlasnoSci. Poniewa2 ta ustawa nie przewiduje mo2liwoSci odliczeú z t¡'tulu
jednorazowych oplat za u|ytkowanie wieczyste - niektórzy zaplacrli za cale 90 lat, ani teL

kosztów poniesionych z ty.tulu oplat adiacenckich i innych kosáów, ustawodawca daje

moZliwoSó udzielenia bonifikaty przez wlaScicieli tych gruntów, to jest iednostki samorz4du
tery.torialnego,bez ograniczenia wysokoSci tej bonifikaty. Wzoruj4c siE na innych gminach

naszego woiewódáwa zwracamy siq z proSb4 o udzielenie 90 oA bonifikaty, gdyL naszym

zdaniem wycena tych gruntów jest zaryZona w stosunku do cen na wolnym rynku dzialek
podobnych w naszym terenie. Zwracamy uwagQ, 2e objgliémy te dzialki w posiadanie,

obejmowaliémy praktycznie nieuZytki na nieuzbrojonym terenie. Naszq prac% naszymi
pienipdzmi, naszym staraniem, przy minimalnym nakladzie ze strony gminy, powstalo osiedle
przyÍoszqce wptytvy do budzetu ztytulu podatku od nieruchomoSci. Natomiast gmina dzisiaj
chce naszym kosztem zalataé dziurg w bud2ecie. To jest dla nas bardzo krzywdzqce. Do
przeksztalcenia pozostalo na naszym osiedlu okolo 90 dzialek, z czego okolo 30
u2ytkowników nie placi oplgt z tyttúu uZytkowania wieczystego, poniewaZ wplacili
jednorazow4 oplatg za 99 lat. Srednia oplata roczrra wynosi na naszym osiedlu okolo 2 000
zlotych. Przy zastosowaniu ulg, z czego skorzysta okolo 50 uZytkowników, oplata érednia
wyniesie okolo 120 zlotychw stosunku roczrym. A wigc podliczaj4c: 90 rodzin minus 30 nie
plac4cych to jest 60 rodzin po 120 zlotych to jest 7 do 8 000 zlotych. Rocznego wptywu do
budzetu netto zostanie okolo 5 000 zlotych. W tej sytuacji nie rozumiem troski o finanse
gminy, skoro w poprzedniej kadencji sprzedano Relaks, który miesipcznie budzetowi
przynosil2 000 zlotych z tltulu najmu, czyli okolo 240 tysiqcy zlotych rocznie. Jak siq to ma
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do tych groszy, które wyci4ga sig od kilkudziesipciu rodzin. Byó mo2e wystgpuje obawa,2e

tych gruntów jest wigcej a uchwala o zastosowaniu bonifikaty obejmie wszystkich. Na ten

temat zasiggn4lem opinii profesora z t-odzi, specjalisty w dziedztnie finansów publicznych.

Wedtug niego moanatemu zaradzió zaznaczaj4c w uchwale, 2e dotyczy ona na przyklad tylko

dzialek do 7,5 ara nabytych z przeznaczeniem na budownictwo iednorodzinne
i zagospodarowanych zgodnie z przeznaczeniem. Na poprzedniej sesji Rady Miejskiej Pan

radny Blicharski twierdzil, 2e on nabywajqc na wlasnoSó mieszkanie komunalne zaplacrl 6

000 zlotych. Porównanie to nie by\o szczgsliwe bo czym innym jest kawalek gruntu, a czym

innym gotowe mieszkanie. Ale jeZeli juZ, to cena na rynku w Jgdrzejowie mieszkaú o Sredniei

wielkoSci waha sig w granicach 55 - 65 tysigcy zlotych. Jak z tego wynika radny Blicharski

zaplacil okolo l0 %. Dlatego prosimy Radq Miejsk4 o postawienie sig ponad podzialami

partyjnymi i rozpatrzenie tej sprawy rzetelnie i bez emocji, dla dobra wspólnego. NaleZy

wziqó pod uwagE, 2e gmina moze zyskaó na tym przeksztalceniu, gdy? w niedtugim czasie
podatek od nieruchomoSci zostanie zast4piony podatkiem katastralnym, a w przypadku
jednego wlaSciciela budynku, znacznie zwiqkszy wptywy do bud2etu gminy. Na dziei

dzisiejszy przy zastosowaniu 90 % bonifikaty gmina zyskuje uregulowanie stosunków

wlasnoéciowych, oraz jednorazory wplyw do budZetu ponad 1,4 ml zlotych a dalei bedq

wpty!\ry z tytulu podatku od nieruchomoSci. Przy obecnych oplatach potrzeba na to ponad 15

lat. W przeciwnym wypadku stan obecny bgdzie trwal nadal, a my bgdziemy 2yliwiedzqc,2e
po wejÉciu do Unii Europejskiej mo2e znaleíé siE za granic4ktoS, kto posiada przedwojenny

akt wlasnoSci, bo uzytkowanie wieczyste to twór poprzedniego systemu nie istniej4cy w Unii

Europejskiej. Trzeba wigc bgdzie coS z tym zrobié,. Dla przykladu, 2e nie sq to czcze slowa,

Gazeta Wyborcza z 24 listopada 2002 roku podaje sygnal, 2e niedlugo tq sprawq siq zajmie.
Ostatnio otrzymaliémy sygnaly od naszych czytelników, z których wynika, 2e zaniepokojeni
konsekwencjami dotyczqcymi uZytkowania wieczystego i przyst4pienia Polski do Unii

Europejskiej, jest to prawo rzeczowe poérednie objgte prawem wlasnoSci a ogtaniczonymi
prawami rzeczorymi, który nie funkcjonuje we wszystkich systemach prawnych. Jak
powszechnie wiadomo ze wzglEdu na przyst4trlienie do Unii Europejskiej polskie prawo

powinno byó przystosowane do przepisów, które obowi4zuiq na jej obszarze. Jest du2a
szansa, Ze mo2e nastqpió taka sytuacja, 2e mohe nast4pió taka sytuacja, 2e trzeba bqdzie

tworzyé ustawg i na szybko nieodplatnie, podobnie jak sig to obecnie dzieje na ziemiach
zachodnich, przeksztalció prawo uzytkowania wieczystego '\¡/ prawo wlasnoSci. Tym bardziej,
2e z zawieszeniem ustawy przez Trybunal Konstytucyjny wi42e siq jednakowego traktowania
obywateli przezprawo.
Proszg wigc szanownych Paústwa radnych orazPana Burmistrza o rozpatrzenie wszystkichza
i przeciw oraz wzigcie pod uwagQ, 2e chc4c osi4gn4ó wiqcej mo2na nie uzyskaó nic, bqdL
nawet stració".

Pan Ryszard Pacanowski powiedzial, 2e po poprzedniej kadencji pozostal nie
rorwiqzany problem bonifikat i wyl4czenia mieszkaú ze sprzedtzy. Pan Pacanowski uwaía,
2e trzeba pomóc mieszkaúcom i zwiEkszyó bonifikatg; zv,naca uwagQ, 2e obliguje czas.
Bpdzie mozliwoéó rozwi4zania sprawy na sesji w dniu 12 grudnia. Dotychczas nieliczni radni
byli ruecznikami mieszkaúców.
Pan Pacanowski wystqpil z apelem do Pani Przewodniczqcej, aby po kazdym glosowaniu
podala wyniki glosowania przez mikrofon. Pan Pacanowski chcialby równie? wiedzieó, jakie

sq skladniki uposa2enia Pana Burmistrza.
Przewodniczqca Rady powiedziala,2e oglaszanie wyników glosowania bgdzie regul4

od najbliZszej sesji. Uchwala w sprawie wyl4czenia mieszkaú ze sprzeda|y juZ nie istnieje.
Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e uchwala w sprawie wyl4czenia mieszkan ze

sprzedaiy jest nieaktualna. Burmistrz panu radnemu Rady Powiatu Ryszardowi
Pacanowskiemu przypomnial, juk wygl4da protokól Komisji OSwiaty, w której Pan
Pacanowski bral udzial, bo jest podpisany. ,,Do uchwaly w sprawie bonifikaty, Komisja
uwaaa,2e 40 Yo to maksymalna bonifikata". Proszg wigc o rozwagg Komisjg Budzetu. MyélE,



2e na przyszlej sesji
stosown4 uchwalg.
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wszyscy radni bgd4 mogli zapoznaÓ sip z uwagami komisji i podjaó

Pan Ryszard Pacanowski chcialby zobaczyÓ
w posiadaniu Burmistrza, na co burmisttzv"yrazlla
Pan Pacanowski zwrócil uwagg na fakt, D jest

protokole.
Burmistrz wyjaSnil, 2e kahdy radny uczestniczqc w pracach

wniesienia odrqbnego zdania w stosunku do tego co jest w protokole.
komisji ma prawo do

Radna Ewa Ptasznik powiedziala, 2e lista obecnoéci a protokól to s4 dwie ró2ne

sprawy. Jeéli siE glosuje na komisjach, jest to glosowanie, które nie przeklada siE zazv,ryczai

na glosowanie na sesii. W protokole powinno byó zapisane jakie s4wyniki glosowania.

Komendant powiatowy Policji Andrzej Piatek na rQce Pana Burmistrza zlo2yl

gratulacje w imieniu swoim i pracowników oraz zlo2yl Zyczenia. Komendant ptzekazal

równie2 gratulacje i lyczenia wszystkim radnym.
Sóttys wsi Borki w imieniu wszystkich sohysów zlozyl gratulacje i Zyczenia

burmistrzowi i radnym. Pan Barylski v,ryrazil nadziejE, 2e wspólpraca bEdzie sig ukladala

dobrze.
Burmistrz Leszek

upominki Swi4teczne.
Kapcia poprosil o wsparcie Domu Pomocy Spolecznej nabywaj4c

wlasny podpis na dokumentach bqdqcych
zgodg.
podpisany na liScie obecno5ci a nie na

Wiceprzewodniczqcy Rady Teof,rl SEk podziEkowal

Wiceprzewodnicz4cego. Powiedzial, 2e postara sig pracowaó dla dobra
za wybór na

wsi i miasta, ponad

podzialami partyjnymi.
Wicáprzewodniczqcy Józef Kgdra przylqczyl siQ do podzigkowaú i deklaracji

zlo2onychpit"tWiceprzewodnicz4cego Sqka. Panu Burmistrzowi Zyczy sukcesów i owocnej

pracy.

Ad.  15.
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej El2bieta

obrady I sesii Rady Miejskiej w Jgdrzeiowie.

Protokolowala

, | / ,!/ ,,) .,i .t. ( .)
Teresa Borowskg

WiSniewska o godzinie I2s0 zantknEla

Selvetarz obrad
t  , - - . -  (  - : ,  /

Janusz Woiniak Przew
Rady Mieiski,

mgr El2bieta


